

Suggestion Box c/o CMD

To date we have received over 70 contributions to the Suggestion Box. Some of these contain 10 - 20 separate suggestions related to the work of the Corporate Review. This response is a tremendous indication of the number and variety of ideas and creative approaches to improving the work of this Department that you have. All suggestions are being reviewed and circulated to the appropriate working groups to be taken under consideration for their final reports and recommendations. Send your comments to Suggestion Box c/o CMD.

ADMINISTRATIVE INFORMATION

Puerto Plata - Facsimile Number

The facsimile number for the Consulate in Puerto Plata is (809) 586-5762.

Publication of Departmental History

The first volume of the official history of the Department, Canada's Department of External Affairs: The Early Years, 1909-1946, by John Hilliker, has been published by McGill-Queen's University Press. The book, which appears in the Canadian Public Administration Series of the Institute of Public Administration of Canada, is also published in French by les Presses de l'Université Laval.

The volume covers the administrative growth of the Department from its formation in 1909 through the major changes brought about by the Second World War. After an introductory chapter dealing with the conduct of external relations before 1909, the book examines three distinct phases of the Department's development. Although the Department had modest beginnings under the first Under-Secretary, Sir Joseph Pope (1909-1925), it was seen by his successor, O.D. Skelton, as an important instrument for the assertion

La Boîte à idées (a/s CMD)

Jusqu'à maintenant, on a reçu plus de 70 contributions à la boîte à idées. Certaines contiennent de 10 à 20 suggestions distinctes liées au travail de l'examen ministériel. Une telle réaction témoigne de façon sans équivoque du nombre et de la diversité des idées et des moyens créatifs des employés concernant l'amélioration du travail du Ministère. Toutes les suggestions sont examinées et elles sont remises aux groupes de travail intéressés, qui présenteront un rapport final et des recommandations. Envoyez vos observations à: La Boîte à idées (a/s CMD).

RENSEIGNEMENTS ADMINISTRATIFS

Puerto Plata - Numéro de télécopie

Le numéro de télécopie du consulat à Puerto Plata est le (809) 586-5762.

Publication de l'histoire du Ministère

Le premier volume de l'histoire du Ministère, Le ministère des Affaires extérieures du Canada: les années de formation, 1909-1946, par John Hilliker, vient de paraître aux Presses de l'Université Laval. Ce livre, qui paraît dans la Collection administration publique canadienne de l'Institut d'administration publique du Canada, est également publié en anglais par McGill-Queen's University Press.

Le volume porte sur la croissance administrative du Ministère à partir de sa création en 1909; il fait état entre autres des changements majeurs amenés par la Deuxième Guerre mondiale. Après un chapitre d'introduction traitant de la conduite des relations extérieures avant 1909, l'ouvrage expose le développement du Ministère en trois phases distinctes. Ses débuts furent modestes sous la direction du premier sous-secrétaires, sir Joseph Pope (1909-1925), mais celui qui prit la relève, O.D. Skelton, considéra le Ministère comme un instrument important dans l'affirmation